
 

 

PROTOKÓŁ NR XIV/2019 

z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 27 listopada 2019 r. 

 

W sesji wzięli udział: 

1. 13 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

2. Zastępca Wójta Gminy – Agnieszka Żukowska 

3. Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

4. Mecenas – Anna Soja 

5. Dyrektor Zespołu Szkół w Motarzynie – Gabriel Konkel 

6. Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy – Mirosław Turczyński 

7. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Justyna Kośla 

8. Dyrektor Zespołu Szkolno-Przedszkolnego – Izabela Krawczyk 

9. Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej – Krystyna Szustak 

10. Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury – Anna Pietrzak 

11. Pracownik Gminnego Ośrodka Kultury – Kinga Trubicka 

12. Członek Zarządu Powiatu Słupskiego – Marcin Kowalczyk 

Radni nieobecni: Krycki Adam, Olech Marcin 

Radny spóźniony: Tutak Bartłomiej 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska VIII kadencji. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

4.1 stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum im. Czesława Miłosza w Dębnicy 

Kaszubskiej, 

4.2 zmiany nazwy Przedszkola Publicznego w Dębnicy Kaszubskiej, 

4.3 zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej, 

4.4 stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Gogolewie, 

4.5 zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Gogolewie, 

4.6 stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Motarzynie, 

4.7 zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Motarzynie, 

4.8 przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 

2020 rok, 



 

 

4.9 nadania nazwy ulicy "Cisowa" drodze wewnętrznej położonej na części działki nr 1285 

w miejscowości Dębnica Kaszubska, 

4.10 nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Gałęzów, 

4.11 nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Skarszów Górny, 

4.12 nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Podole Małe, 

4.13 nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Żarkowo, 

4.14 zmiany uchwały nr IX/51/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 26 czerwca 

2003 r. w sprawie nadania nazw ulicom w m. Dębnica Kaszubska, 

4.15 ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych 

lub w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 

4.16 określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, 

4.17 określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

4.18 określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

4.19 udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy rzeczowej, 

4.20 zmieniająca uchwałę nr XIII/90/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 

30 października 2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Słupskiemu, 

4.21 zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok. 

5. Przyjęcie Planu nabywania i obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

7. Sprawozdanie z wykonania uchwał. 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska: 

8.1 Komisji Infrastruktury i Budżetu, 

8.2 Komisji Rewizyjnej, 

8.3 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

8.4 Komisji Spraw Społecznych. 

9. Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

Przebieg sesji: 

Ad. 1-2 

Sesję Rady Gminy Dębnica Kaszubska otworzył Przewodniczący Rady Krzysztof  Badowski. 

Otwarcia dokonał o godzinie 10:36 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Dębnica Kaszubska. 



 

 

Przywitał pracowników urzędu, przybyłych gości oraz Radnych Rady Gminy. Na podstawie listy 

obecności stwierdził, że nieobecnych jest trzech Radnych i ogłosił, że obrady są prawomocne. 

Przewodniczący Rady przystąpił do zatwierdzenia porządku obrad. Zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa ma jakieś uwagi do porządku obrad?  

Przewodniczący Rady K. Badowski w związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania 

nad porządkiem obrad. 

Ad. 3  

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radni przeszli do zatwierdzenia 

protokołu z poprzedniej sesji i zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do 

protokołu? W związku z brakiem uwag oświadczył, że protokół obowiązuje w brzmieniu 

uprzednio przesłanym. 

Ad. 4-4.1 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum im. Czesława Miłosza w Dębnicy Kaszubskiej 

/stanowiącego załącznik nr 1 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt 

uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XIV/93/2019 i stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu/ 

Ad. 4.2  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmiany nazwy Przedszkola Publicznego w Dębnicy Kaszubskiej /stanowiącego załącznik nr 4 do 

protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt uchwały był opiniowany 

i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma 

jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XIV/94/2019 i stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu/ 



 

 

Ad. 4.3  

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Dębnicy Kaszubskiej 

/stanowiącego załącznik nr 7 do protokołu/. Poinformował, że na komisjach wspólnych projekt 

uchwały był opiniowany i uzyskał opinię pozytywną. Przewodniczący Rady zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jakieś pytania bądź uwagi do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Uchwała otrzymała nr XIV/95/2019 i stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu/ 

Ad. 4.4 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Gogolewie /stanowiącego załącznik nr 10 

do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię o uchwale, po 

czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/96/2019 i stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu/ 

Ad. 4.5 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Gogolewie /stanowiącego załącznik nr 13 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię o uchwale, po czym 

zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/97/2019 i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu/ 

  



 

 

Ad. 4.6 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

stwierdzenia zakończenia działalności Gimnazjum w Motarzynie /stanowiącego załącznik nr 16 

do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/98/2019 i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu/ 

Ad. 4.7 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmiany aktu założycielskiego Zespołu Szkół w Motarzynie /stanowiącego załącznik nr 19 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/99/2019 i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu/ 

Ad. 4.8 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmiany przyjęcia Rocznego programu współpracy Gminy Dębnica Kaszubska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami działającymi w sferze pożytku publicznego na 2020 rok 

/stanowiącego załącznik nr 22 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły 

pozytywną opinię, po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu 

uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/100/2019 i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu/ 

  



 

 

Ad. 4.9 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulicy "Cisowa" drodze wewnętrznej położonej na części działki nr 1285 

w miejscowości Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 25 do protokołu/. 

Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/101/2019 i stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protokołu/ 

Ad. 4.10 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Gałęzów /stanowiącego załącznik nr 28 

do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/102/2019 i stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu/ 

Ad. 4.11 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Skarszów Górny /stanowiącego załącznik 

nr 31 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym 

zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/103/2019 i stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 33 do protokołu/ 

  



 

 

Ad. 4.12 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Podole Małe /stanowiącego załącznik nr 

34 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym 

zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/104/2019 i stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu/ 

Ad. 4.13 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

nadania nazw ulic drogom położonym w miejscowości Żarkowo /stanowiącego załącznik nr 37 

do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/105/2019 i stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu/ 

Ad. 4.14 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmiany uchwały nr IX/51/2003 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 26 czerwca 2003 r. 

w sprawie nadania nazw ulicom w m. Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 40 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? Dodał, że zmiana uchwały 

dotyczy nadania nazwy ulicy Bukowej. W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/106/2019 i stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 42 do protokołu/ 

  



 

 

Ad. 4.15 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

ustalenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych lub 

w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi /stanowiącego załącznik nr 43 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/107/2019 i stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 45 do protokołu/ 

Ad. 4.16 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze /stanowiącego załącznik nr 46 do protokołu/. Poinformował, 

że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma 

jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/108/2019 i stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu/ 

Ad. 4.17 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych /stanowiącego załącznik nr 49 

do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/109/2019 i stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 51 do protokołu/ 

  



 

 

Ad. 4.18 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości /stanowiącego załącznik nr 52 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/110/2019 i stanowi załącznik nr 53 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 54 do protokołu/ 

Ad. 4.19 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

udzielenia Powiatowi Słupskiemu pomocy rzeczowej /stanowiącego załącznik nr 55 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/111/2019 i stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 57 do protokołu/ 

Ad. 4.20 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmieniająca uchwałę nr XIII/90/2019 Rady Gminy Dębnica Kaszubska z dnia 30 października 

2019 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu /stanowiącego załącznik 

nr 58 do protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym 

zadał pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/112/2019 i stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 60 do protokołu/ 

  



 

 

Ad. 4.21 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok /stanowiącego załącznik nr 61 do 

protokołu/. Poinformował, że wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię, po czym zadał 

pytanie czy ktoś z Państwa ma jakieś pytania do projektu uchwały? W związku z brakiem 

zgłoszeń przeszedł do głosowania. 

W wyniku głosowania uchwała została przyjęta i uzyskała następującą liczbę głosów 

/za: 12, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. Przewodniczący Rady stwierdził jednogłośne 

podjęcie uchwały. 

Uchwała otrzymała nr XIV/113/2019 i stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 63 do protokołu/ 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady K. Badowski zarządził przejście do Planu nabywania 

nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiącego załącznik nr 64 do 

protokołu/. Poinformował, że Plan uzyskał pozytywną opinię. Następnie zadał pytanie czy ktoś 

z Państwa Radnych ma jakieś pytania do planu? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do 

głosowania. 

W wyniku głosowania plan został przyjęty w stosunku/ za: 14, przeciw: 0, 

wstrzymało się: 0. 

/Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 65 do protokołu/ 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o zapoznanie ze sprawozdaniem 

z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dębnica Kaszubska /stanowiące załącznik nr 66 do 

protokołu/ przytoczyła Wójt Gminy I. Warkocka. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad. 7 

Sprawozdanie z wykonania uchwał /stanowiące załącznik nr 67 do protokołu/ przedstawił 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk. 

Ad.8 

Ad. 8.1 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Budżetu Radny I. Ziółkowski poinformował, 

że komisja spotkała się dwukrotnie. 13.11 odbyło się posiedzenie własne komisji. Poproszono 

pracownika merytorycznego o sporządzenie zestawienia lamp sodowych i ledowych na terenie 

gminy oraz koszty utrzymania lamp na terenie gminy. Takie dane otrzymano. Na terenie naszej 

Gminy jest 112 sztuk lamp ledowych, należących do gminy. Pozostałe lampy w ilości 689 szt. 

należą do Energii.  



 

 

Wójt Gminy I. Warkocka uzupełniła wypowiedź przekazując informację, iż lampy ledowe 

należące do Energii zostały zamontowane także w ciągu drogi 210. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski podziękował Radnym powiatowym i pracownikom 

urzędu za remont ul. Leśnej. Mieszkańcy są bardzo zadowoleni z nowej drogi. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? 

Ad. 8.2 

Wiceprzewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady R. Cech poinformował, że komisja spotkała 

się  na posiedzeniu komisji wspólnych, zwołanym w celu zaopiniowania materiałów na sesję.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego sprawozdania. 

Ad. 8.3 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny W. Leśniewski poinformował, 

że komisja spotkała się dwukrotnie, podczas posiedzenia wspólnego wszystkich komisji rady 

gminy. Przed komisjami wspólnymi rozpatrzono petycję dotyczącą płatności bezgotówkowych. 

Autor petycji chciał wiedzieć czy w gminie i podległych jednostkach jest wprowadzona 

możliwość płatności kartą. Radny przytoczył treść protokołu z komisji /stanowiącego załącznik 

nr 68 do protokołu/. Odpowiedź została przekazana wnioskodawcy. 

Radny P. Paczesny zauważył, że terminale płatnicze nie są szczytem możliwości. Każdy 

powinien mieć swoje konto bankowe, na które wpłacałby wszystkie opłaty za rachunki, aby móc 

dokonywać płatności przelewem. 

Radna J. Lejczak zauważyła, że taka forma płatności działa w Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej. 

Radny P. Paczesny zauważył, że nie wiedział o tym i jest zdania, że w gminie także powinno 

znaleźć się takie rozwiązanie. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

Ad. 8.4 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Radny M. Szerlowski poinformował, że 

komisja spotkała się na komisjach wspólnych, podczas których omówiono bieżące sprawy gminy. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś 

pytania do komisji? W związku z brakiem zgłoszeń przeszedł do kolejnego punktu porządku 

obrad. 

  



 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady K. Badowski otworzył dyskusję przy punkcie „wolne wnioski 

i informacje”.  

Rany M. Batóg zadał pytanie czy Gmina będzie walczyć o działkę nr 4/25? Podobno część tej 

działki należy zwrócić. 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że po kontroli KOWR-u stwierdzono, iż cel na jaki 

działka została przeznaczona, nie został zrealizowany. Gmina stoi na innym stanowisku, dlatego 

też będzie walczyć o tę działkę. Podczas przekazania nieruchomości nie zostało określone na 

jakiej powierzchni cel ma być spełniony. W tej sprawie mogą być przeprowadzone negocjacje, 

będzie się na nie gotowym. Czekamy na decyzje KOWR-u. 

Radny W. Leśniewski zadał pytanie czy jest jakiś pomysł na lasek miedzy szkołą a stadionem? 

Na chwilę obecną jest to teren wręcz zachęcający do wyrzucania tam śmieci. Można wymienić się 

za działki z Lasami Państwowymi. Teren mógłby być fajnie zagospodarowany. 

Radny P. Paczesny oznajmił, że jest upoważniony przez Nadleśniczego do wypowiadania się 

w kwestiach działek, dlatego też uważa, że Lasy Państwowe bardzo chętnie do swojego zasobu 

przyjmą tę nieruchomość. 

Wójt Gminy I. Warkocka zauważyła, że rozmowy dotyczące tej działki trwają już od 

poprzedniej kadencji, są już wskazane grunty na wymianę. Teren ten jest zaplanowany jako park 

wiejski z chodnikiem, ławeczkami, jednak tak, aby nie zakłócać obecnego lasku. Temat jest 

pilotowany, a współpracę z Leśnictwem w tym zakresie uważa za dobrą. Aby móc dokonać 

wymiany gruntów musi być udzielona zgoda Dyrektora Lasów Państwowych. Ten lasek jest 

swoistego rodzaju „płucami wsi” i tak też będzie wyglądał park.  

Radny P. Paczesny pomysł zagospodarowania tego terenu jako park pojawił się za czasów wójta 

Grabowskiego. Ciekawy jest na jakim etapie są prace. Czy gmina zaoferowała działkę w zamian? 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, iż należy pamiętać, że nie każda działka oznaczona jako las 

w rzeczywiście jest lasem. Dla przykładu w Motarzynie jest taka działka, lecz żaden las tam nie 

rośnie, a działka zlokalizowana jest przy zbiorniku retencyjnym, dlatego też za nią na pewno się 

nie wymienimy. 

Radna J. Lejczak zadała pytanie kiedy zostanie przejęta droga do Skarszowa Górnego? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że prace w tym zakresie trwają. Jest zgoda obu stron, 

jednak ze względu na problemy geodezyjne całość prac się przeciąga. 

Radna J. Lejczak zadała pytanie kiedy zostanie wykonany remont drogi w Grabinie? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że nie jest w stanie odpowiedzieć na to pytanie. 

Radna J. Lejczak podziękowała Radnym powiatowym za połączenie drogi powiatowej z drogą 

gminną.  



 

 

/Na obrady sesji dołączył Radny Bartłomiej Tutak/ 

 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy została już podpisana umowa na 

dostawę ciągnika na Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów? Jeżeli tak, to z jaką firmą? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że umowa została podpisana z firmą Raiffeisen Agro 

– Technika Raitech. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poprosił o przedstawienie założeń projektu budowy 

Centrum Opiekuńczego. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że można rozpocząć budowę Centrum 

Opiekuńczego finansowaną w 100% z budżetu państwa.. Również utrzymanie obiektu leży po 

stronie państwa, dlatego też warto zainwestować w ten projekt. Centrum będzie zlokalizowane na 

Osiedlu Północ. Projektowane centrum ma pomieścić około 18 osób. Nasze społeczeństwo się 

starzeje,  coraz więcej osób potrzebuje takiej formy pomocy. Byłby to całodzienny pobyt dla osób 

potrzebujących opieki, których rodzin nie stać na to, aby móc takową finansować. Na budowę 

można dostać prawie 2,7 mln zł. Średnio na osobę przypada kwota 5 tys. zł i jest to uzależnione 

od rodzaju schorzeń. Budynek nie może być większy niż 500 m2. Budynek będzie posiadał sale 

rehabilitacyjną, salę wyciszeni, kuchnię do samodzielnego przygotowania posiłku oraz osobna, dla 

kucharzy. Zapewniono będzie opieka medyczna, psychologiczna oraz rehabilitacje. Aby móc 

starać się o dofinansowanie na to, musimy posiadać gotową dokumentację. Działka, na której ma 

powstać ośrodek, ma powierzchnię około hektara. Obecnie zlokalizowany jest na niej plac zabaw.  

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy został rozstrzygnięty przetarg na zagospodarowanie 

odpadów? Czy po przetargu były sporządzone kalkulacje pod kątem przekroczenia planowanych 

środków na zadanie? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że na chwilę obecną gmina mieści się w planowanych 

środkach. Informacje są świeże, niedawno otworzono oferty przetargu. 

Zastępca Wójta Gminy A. Żukowska za śmieci segregowane gmina będzie płacić o 200 zł 

więcej, niż w tym roku. Jak na razie Gmina mieści się w zaplanowanych kosztach, ale wszystko się 

okaże, co będzie podczas odbierania odpadów i jak będą wyglądały tonaże poszczególnych 

frakcji. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy dwukrotny transport podniósł cenę 

usługi? 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk oznajmił, że wywóz będzie nawet cztery razy w miesiącu 

w przypadku sezonu letniego tj. od kwietnia do października. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk oznajmił, że ceny podane przez przedsiębiorstwo odpowiadają 

za nasze zapytanie. Firma ustaliła stawki wywozu w oparciu o przewidywaną roczną ilość 

odpadów. Systematycznie wzrasta ilość śmieci. Nie wiadomo jak będzie wyglądał przyszły rok. Na 

chwilę obecną przetarg wpisuje się w zabezpieczoną kwotę. Nie można było założyć większej 

ilości odpadów, stąd też ilości są takie same jak w roku bieżącym. 



 

 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie co z mostkiem na cieku Warblewskim, 

na ulicy Lipowej? Co zostanie zrobione z budynkiem po byłym posterunku policji?  

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że mostek będzie zamknięty dla zmotoryzowanych, 

będzie jedynie przejście dla pieszych. Posterunek policji zostanie przejęty, ale na razie nie ma 

decyzji. Na razie także nie ma decyzji co do działki między poczta a urzędem. Dopóki nie będzie 

potwierdzenia przejęcia nieruchomości nic nie będzie z nią robione. Wszystko wskazuje na to, że 

gmina będzie mogła tym zarządzać. 

Radny P. Paczesny poinformował, że chciałby zobaczyć specyfikację istotnych warunków 

zamówienia na odśnieżanie dróg. 

Wójt Gminy I. Warkocka zauważyła, że dokumenty te są do wglądu u pracownika zajmującego 

się akcją zima. 

Radny R. Cech zadał pytanie co z działką położoną za przedszkolem w Dębnicy Kaszubskiej?  

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że na razie działania o nabycie nieruchomości musiały 

zostać wstrzymane, na prośbę sprzedającego. Z powodu obecnej sytuacji rodzinnej. Pod koniec 

przyszłego roku sytuacja powinna się wyjaśnić i będzie można przystąpić do realizacji. Działka 

jest zarezerwowana dla gminy. 

Członek Zarządu Powiatu Słupskiego zadał pytanie jaki procent mieszkańców zalega 

z opłatami za wywóz śmieci? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że przygotuje taką informację na kolejną sesję. 

Radny P. Paczesny poinformował, że ostatnio skorzystał z uprawnień Radnego udzielonych 

przez ustawę o samorządzie gminnym i był w ZGK, w celu zajrzenia do dokumentacji. Był 

zainteresowany tematem pozyskiwania wody ze studni. Odpowiedziano, że pomiary dokonywane 

są w sposób elektroniczny i można do nich bez problemu zajrzeć. Wyrywkowo prowadzona jest 

kontrol studni, dane wysyłane są do Wód Polskich. Jego zamiarem było sprawdzenie czy dane 

z odczytów pokrywają się z danymi ze sprawozdań wysyłanych do Wód Polskich. Niestety jest 

blokada, nie zostanie wpuszczony do pomieszczeń i nie podano żadnej podstawy prawnej 

potwierdzającej tę decyzję. Stwierdzono, że kontrol pomieszczenia nie mieści się w zakresie 

uprawnień. Mimo wszystko chciałby znać podstawę prawną tej decyzji. Pani Mecenas Zakładu 

zabiera głos, tak jakby to była zastępcą prezesa. Nie jest to Jej rola, aby wypowiadać się o firmie, 

musi znać swoje miejsce w szeregu. Nie powołała się na żadne przepisy. Pozostałych rzeczy nie 

odmówiono. Prosił o przedstawienie decyzji na użytkowanie budynku w charakterze biurowca. 

Takowej decyzji nie ma. Pani Mecenas oznajmiła, że badania były robione, były pozytywne. Na 

zadane pytanie dlaczego nie ma decyzji pozwalającej na korzystanie z budynku jako biurowiec, 

znów odpowiadała Pani Mecenas. Koszty na badania są nieuzasadnionym wydatkiem. Stanowisko 

administracyjne nie wytwarza żadnych szkodliwych substancji, aby była potrzeba 

przeprowadzania badań. Radny sprawdził ujęcie wody ze studni w Dębnicy Kaszubskiej, które 

pobrało 54 tys. m3 w kwartale. Sprzedano 40%, dlatego też nie wiadomo gdzie trafia 21 tys. m3. 

Dopytywał się czy coś z tym jest robione, jednak nie uzyskał odpowiedzi na te pytanie. Jest 



 

 

zdania, że mieszkańcy płaca za innych mieszkańców. Jeżeli wodociąg przecieka, należy się tym 

zająć. Jednak nie stwierdzono żadnych przecieków czy awarii. Woda jest kradziona i nic nie jest 

robione z tym tematem. Około 100 tys. zł zysku jest tracone. Zakład walczy o podwyżki cen za 

wodę, jednak należy sprawdzić jak zachowują się studnie i ile jest rozbieżności między 

wydobyciem i sprzedażą. Na razie Radny sprawdził tylko jedną studnię, w planach ma sprawdzić 

wszystkie, gdyż Komisja Rewizyjna nic nie robi z tym tematem, nie chcą zrobić żadnej kontroli 

w spółce. Stwierdzono kradzież wody w przypadku jednego z mieszkańców. Niestety nic z tym 

nie mogą zrobić, gdyż pracownicy zakładu nie zostali wpuszczeni na posesję. Kompleksowa 

kontrol nie jest możliwa, gdyż nie do wszystkich pomieszczeń Radny został wpuszczony. 

Wniosek po tej wizycie nasuwa się jeden. Warto tworzyć nielegalne ujęcia wody. Inkasenci 

kosztują niemałe pieniądze, a ich skuteczność radzenia sobie z kradzieżami wody jest żadna. Wie 

o tym, że niektórzy nie wchodzą do domu i nie spisują licznika, tylko czekają na to, aż 

mieszkaniec sam poda stan zużycia wody. Rozumie, że czasami może uciekać 5% wydobytej 

wody. Był 3 godziny w spółce, będzie ją odwiedzał za każdym razem po sesji Rady Gminy. 

Zaapelował do Komisji Rewizyjnej o zaplanowanie pełnej kontroli spółki wraz ze sporządzeniem 

raportu z tej wizyty. Zwrócił się także do Pani Wójt o opracowanie raportu. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił uwagę, ze Rada Gminy nie może zlecić Komisji 

Rewizyjnej przeprowadzenie kontroli. Pojedynczy Radny może sprawdzać dokumentację, mogą 

to uczynić kilkoro Radnych, nawet sami członkowie Komisji Rewizyjnej, jednak nie jako kontrol 

komisji. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że jeżeli Pan Radny oczekuje przeprowadzenia 

kontroli, to należy to zgłosić. Nie ma problemu z tym, żeby wchodzić do spółki i sprawdzać 

dokumentację. Jednak należy pamiętać, iż niektóre dokumenty są objęte tajemnicą spółki 

handlowej. Na sesji nie ma Pani Prezes dlatego też pewnych kwestii nie można wyjaśnić. Zadała 

pytanie czy to jest potwierdzona informacja, że inkasenci nie wchodzą do domu i nie spisują 

licznika? Nawet do Niej, osoby mogącej cieszyć się zaufaniem publicznym, za każdym razem 

wchodzi inkasent i spisuje stan. Będzie uczulać inkasentów na ten temat. 

Sekretarz R. Krawczyk zauważył, że w umowie na dostawę wody zagwarantowane jest wejście 

na posesję w celu sprawdzenia licznika. 

Radna J. Lejczak potwierdziła taki zapis. 

Radny P. Paczesny zauważył, że są różne metody przetestowania, czy dany mieszkaniec płaci za 

wodę. W tym celu należy umieścić licznik przed posesją i sprawdzić czy ilość wody dostarczonej 

zgadza się z ilością wody zużytej. Jest to ważny temat dla mieszkańców. Każdy jest 

zainteresowany tym, aby woda i ścieki były tańsze. Spółka powinna zarabiać pieniądze, aby było 

ich stać na dokonywanie napraw. Za każdym razem jak coś się zepsuje, zwracają się z prośbą do 

gminy o sfinansowanie zadania. Chciał udowodnienia wskaźników. 

Wójt Gminy I. Warkocka zwróciła uwagę, iż dopłata dla spółki zawiera dopłatę do 

planowanych inwestycji do wykonania przez Zakład Gospodarki Komunalnej. 



 

 

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że Pani Prezes pokazywała straty na 

poszczególnych punktach. W temacie ZGK najlepiej będzie spotkać się na posiedzeniu 

wspólnym wszystkich komisji. W grudniu komisje i sesja muszą odbyć się w innym terminie niż 

zwykle jest planowany, ze względu na święta. Zaproponował, aby sesja odbyła się 30.12, a komisje 

wspólne 18.12.  

Mecenas A. Soja poinformowała, że ZGK jest spółką, a nie jednostką organizacyjną. Zapisy 

ustawy o samorządzie gminnym zawierają „Rada gminy kontroluje działalność wójta, gminnych 

jednostek organizacyjnych oraz jednostek pomocniczych gminy; w tym celu powołuje komisję 

rewizyjną.”. Spółka nie jest jednostką organizacyjną, dlatego też nie może być kontrolowana 

przez Komisję Rewizyjną. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił uwagę, że Komisja Rewizyjna nie może 

kontrolować spółki, jednak kilkoro Radnych, nawet sami członkowie Komisji Rewizyjnej, mogą 

przeglądać dokumentację. 

Radny W. Leśniewski zadał pytanie jak wygląda ustalanie cen za wodę dla mieszkańców? Czy 

spółka obciąża mieszkańców za ilość pobranej wody ze studni? 

Radny P. Paczesny zaprosił do uczestnictwa w kolejnej wizycie w spółce. Chętnie objaśni 

Radnemu niektóre sprawy. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił się z pytaniem czy ktoś z Państwa Radnych miałby 

jeszcze jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń o godzinie 11:38 zamknął obrady sesji 

Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 
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